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§ 1 

Justering och närvaro 

Ledamoten Barbro Ehnvall utsågs att tillsammans med 

ordföranden Christer Bentzer justera dagens protokoll vilket 

ska ske fredagen den 10 juni. 

 

§ 2  

 Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll från rådets sammanträde 2016-05-12 

justerats den 13 maj. 

 

§ 3  

Anmälan av inkomna handlingar 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråd, protokoll 2016-05-10 

2. Förtroenderåd Älvsjö servicehus, minnesanteckningar  

    2016-02-02, 2016-03-08 och 2016-05-26 
 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2016-06-16, § 4-8 

 

§ 4 

Svar på medborgarförslag om hundrastgård vid Stora Mans väg 

Medborgarförslaget innehåller förslag om att anlägga en hundrastgård 

i skogspartiet i Långbro park. 

 

Inom stadsdelsnämndens område finns sedan 2013 en hundrastgård 

och den ligger i Solbergaskogen. Om det finns utrymme för en ny 

hundrastgård i årets parkinvesteringsbudget kommer stadsdelsför-

valtningen att prioritera en placering i Älvsjöskogen. Om det kom-

mande år finns möjlighet att anlägga ytterligare hundrastgårdar, 

kommer stadsdelsförvaltningen att se över lämpliga placeringar och 

utgår då bland annat från de olika medborgarförslag som kommit in. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-05-26. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 5 

Svar på revisionskontorets årsrapport 2015 

Revisionskontorets årsrapport 2015 för Älvsjö stadsdelsnämnd visar 

sammanfattningsvis att Älvsjö stadsdelsnämnd i allt väsentligt har 

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt sätt och från ekonomisk 

synpunkt tillfredsställande sätt. Nämndens interna kontroll bedöms ha 
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varit tillräcklig och bokslut och räkenskaper är i allt väsentligt 

rättvisande. Förvaltningen delar i huvudsak revisionskontorets 

bedömningar i rapporten och redovisar vilka åtgärder som vidtagits 

eller som kommer att vidtas. 

 

Revisorerna tillstyrker att Älvsjö stadsdelsnämnd och dess ledamöter 

beviljas ansvarsfrihet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-03-29. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 6 

Rapport om utveckling av hemtjänst, remiss 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Rapport om utveckling av 

hemtjänsten” till flera berörda remissinstanser för yttrande. 

 

I kommunfullmäktiges förslag till budget 2015 fick äldrenämnden ett 

antal uppdrag som rörde hemtjänsten. Det överordnande målet för 

utredningen har varit att öka den enskildes inflytande och förbättra 

samverkan runt den enskildes behov. I uppdraget ingick även att öka 

handlingsfriheten för hemtjänstpersonal för att tillmötesgå den 

enskildes dagsaktuella behov och önskemål kring utformning av de 

beviljade insatserna.  

 

Älvsjö stadsdelsförvaltning är positiva till rapportens förslag och de 

delar som ska genomföras för att fortsätta utveckla hemtjänsten. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-04-18. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och delar de synpunkter som förs fram i 

tjänsteutlåtandet. Utredningen redovisas i fem delar och rådet vill 

framföra synpunkter till två av dem enligt följande. 

  

Utveckling av bedömning av behov, beställning och utförande av 

insatser inom hemtjänsten 

När hemtjänst beviljats kan det förekomma att den enskilde har andra 

uppfattningar än vad handläggaren har och då är det särskilt viktigt att 

den enskilde får veta att man har rätt att överklaga beslutet. 

 

För kontaktmannaskap är det viktigt att klargöra syftet med detta och 

vilka krav som ska ställas. Ett kontaktmannaskap där en person i första 
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hand utför de insatser som ges till de enskilda skulle skapa trygghet 

och också vara den person som slår larm om något förändras i den 

äldres status. Detta har stor betydelse hos ensamstående utan 

kontinuerlig kontakt med anhörig. 

 

Val av upphandlingsform för hemtjänst 

När man som enskild skall bestämma utförare finns ett antal företag att 

välja mellan. För att utestänga leverantör som brister i utförandet eller 

inte har kunskap eller erfarenhet av äldreomsorg skall mer krav ställas. 

Det är därför viktigt att nytt förfrågningsunderlag tas fram så att 

bristande utförare inte ska antas. 

 

Eftersom flera äldre kommer att uppnå högre ålder och drabbas av 

flera sjukdomar, så kommer ett gott samarbete med landstingspersonal 

att krävas. Detta ställer krav på en högre kompetens. 

 

För personal borde närhet mellan uppdragen och att hitta sin 

arbetsplats i vårdtagarens hem ge större trivsel och effektivitet i 

arbetet. Kurser för att bättre förstå och bemöta äldre borde inte bara 

erbjudas utan vara ett krav som ställs på arbetsgivaren. Detta kan 

också höja yrkets status. 

 

Vid upphandling enligt LOV ska uppföljning om att avtalskraven 

uppfylls, ske årligen. Vid väsentliga brister ska Stadsdelsnämnden 

kunna säga upp avtalet. Förfrågningsunderlag med höjda och tydligare 

krav ska tas fram snarast. Den metod med referensprövning som 

föreslås, ska utformas så att stadens  egna erfarenheter alltid vägs in 

om utföraren har, eller har haft, uppdrag i staden. Det vägledande 9-

punktsprogram som redovisas, kompletteras med att även innefatta 

kurs med inriktning som nämns ovan (”förstå och bemöta äldre”) 

 
§ 7 

Detaljplan för 660 nya lägenheter mm. i Älvsjöstaden/ 

Kabelverket, remiss 

Förslaget till detaljplan innehåller ca 660 lägenheter, varav ca 430 

hyreslägenheter, 146 bostadsrätter och 86 studentlägenheter. Planen 

innehåller även några butikslokaler, en ny förskola med fyra avdel-

ningar, ett parkeringshus och en ny park. Två befintliga och kultur-

historiskt intressanta byggnader ska bevaras. 

 

Förvaltningen anser att planen lyckas skapa en bra miljö trots hög 

exploatering. De synpunkter förvaltningen för fram handlar bland 

annat om höjden på de högsta husen, skydd för stora träd, vilka ytor 

som planlagts som parkmark, lekplatsens placering, gröna tak, 

planbestämmelse för förskolegården, och besöksparkeringar. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-05-30. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom de synpunkter som 

förvaltningen lämnar.  

 

Rådet vill därutöver framföra följande. Inom planområdet finns två 

befintliga byggnader som ska bevaras. Den ena är en före detta 

panncentral, där någon ny verksamhet ännu inte fastställts. Det är brist 

på samlingslokaler i området vilket framförs av förvaltningen och har 

även tidigare påtalats av rådet i olika sammanhang. Rådet skulle önska 

att staden tillsammans med stadsdelsförvaltningen låter pröva 

möjligheten att tillskapa en samlingslokal i området. Ett sådant 

utredningsprojekt skulle med fördel kunna prövas i en fördjupad 

demokrati med föreningslivet som en del av en resurs. 

 
§ 8 

Detaljplan för 80 lägenheter vid Folkparksvägen i kvarteret 

Karneolen, remiss 

Förslaget till detaljplan innehåller en förtätning i Solberga med cirka 

80 lägenheter i två fyravåningshus i hörnet Folkparksvägen-

Kristallvägen. De kommer att byggas av Stockholmshem AB enligt 

den nya modellen med Stockholmshus, som innebär standardiserade 

hus med hyresrätter till rimliga hyror.  

 

Förvaltningen anser att bebyggelsen har fått en bra utformning som 

anknyter till Solbergas befintliga bebyggelse. Det är också positivt att 

husen föreslås placeras så att några av de stora träden kan bevaras, 

dock inte alla. Förvaltningen saknar en beskrivning av hur denna plan 

förhåller sig till den större planerade utbyggnaden utmed Folk-

parksvägen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2016-05-18. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 

§ 9 

Övriga frågor 

Skrivelse om att ge Solberga möjlighet till stadsdels-

trädgårdar eller enklare stadsodling 
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Skrivelsen hade inlämnats vid nämndens sammanträde den 

18 maj. Stadsdelsförvaltningen redovisar ett svar till 

nämnden den 16 juni, vilket delgavs rådet för kännedom. 

 

Seminarium om utveckling inom hemtjänsten 

Äldrecentrum inbjuder till ett seminarium om Utveckling 

inom hemtjänsten den 4 oktober och kostnaden är 450 kr. 

Pensionärsrådet har ingen egen budget och har tidigare 

framfört önskemål och förhoppning om att råden ska ges 

tillfälle att med några representanter få delta kostnadsfritt i 

seminarier av detta slag som anordnas inom staden.  

 

Rådet vill ställa frågan till nämnd/förvaltning om det finns 

möjlighet att få kostnadsstöd för att kunna delta med en 

representant vid detta seminarium.  

 

Kalendariet 

Inplanerat besök från äldreborgarrådet blev inställt till detta 

sammanträde. Vid nästa sammanträde den 25 augusti kommer 

anhörigkonsulenten för att informera om sin verksamhet. 

Studiebesök vid Solberga vård- och omsorgsboende ska 

inplaneras av nämndsekreteraren till hösten. Rådet ser fram 

emot att få träffa nämnden för information och dialog under 

hösten. 

 

Trevlig sommar 

En trevlig sommar tillönskades varandra. 

 

 


